

## ICC Meeting

December 9th, 2017

### Compliance of Compression Stockings and other Technologic Innovations

#### *Observance des bas de compression et autres innovations technologiques*

Giovanni Mosti, Jean-Patrick Benigni, Hugo Partsch

Hôtel Pullman Paris  
Centre Bercy  
1 rue de Libourne  
75012 Paris

- 8:30-8:35 Introduction
- 8:35-8:50 *Hydromechanics of edema fluid in limbs under elastic material compression- methods of evaluation*  
Hydromécanique du liquide d'oedème dans les membres sous compression élastique - méthodes d'évaluation  
Waldemar Olszewski, Marzanna T Zaleska, Poland
- 8:50 – 9:05 *Patient Compression Compliance: Winning the Battle*  
Observance de la compression chez les patients : pour gagner la bataille...  
Terri Morrison, USA
- 9:05 – 9:20 *Update on Innovation and Compliance Measurement in Compression Therapy*  
Innovation et mesure de l'observance du traitement compressif: une mise à jour  
Willy Chi, USA
- 9:20 – 9:35 *Keys to enhance patients' adherence to compression stockings*  
Les clés pour augmenter l'observance des patients aux bas de compression  
Joseph Harfouche, Belgium
- 9:35 – 9:50 *Alternatives to hosiery (a new approach to stimulating blood flow without hosiery)*  
Alternatives aux bas de compression (une nouvelle approche pour stimuler le flux sanguin sans compression)  
Michael Clark, UK
- 9:50 – 10:05 Discussion
- 10:05 – 10:30 Coffee break/ Pause-café
- 10:30 – 10:45 *Chronic Venous Edema Reduction by Medical Compression stockings*  
Réduction de l'oedème veineux chronique par les bas de compression  
André Cornu-Thenard, France
- 10:45 – 11:00 *Game Over to Leg Failure: an innovative way to promote public venous & compression awareness*  
Stop aux échecs : une façon innovante de promouvoir et de sensibiliser le public à la compression veineuse  
Sergio Gianesini, Italy

- 11:00 – 11:15 *3D scanning of the leg to provide better fit, and easier application of compression hosiery*  
Scanner 3D de la jambe pour une meilleure adaptation et une application plus facile des bas de compression  
Michael Clark, UK
- 11:15 – 11:30 *User goals-based approach to identify and prioritise the underlying drivers of lack of concordance with compression hosiery use.*  
Une approche basée sur les objectifs de l'utilisateur pour identifier et hiérarchiser les facteurs sous-jacents du manque d'observance de l'utilisation des bas de compression.  
Jerry Hutchinson, UK
- 11:30 – 11:45 *Medical compression stockings containing emollients prevent dermal exsiccation – results of randomized controlled trials*  
Les bas de compression contenant des émoullients pour prévenir la dessiccation cutanée - résultats d'essais randomisés contrôlés  
Michael Jünger, Germany
- 11:45 – 12:00 *A new stocking compression system with a low well defined resting pressure and high working pressure*  
Un nouveau système de chaussette de compression avec une faible pression de repos bien définie et une pression de travail élevée.  
Andreas Nillson, Sweden
- 12:00 – 12:15 Discussion
- 12:15 – 13:15 Lunch/ Déjeuner
- 13:15 – 13:30 *Novel Heterogeneous Stiffness for Dynamic Compression Reconstruction*  
Une nouvelle rigidité hétérogène pour une reconstruction dynamique de la compression  
Rong Liu, Hong Kong
- 13:30 – 13:45 *Activities and effects of qualification system of elastic compression stocking conductor of Japanese Society of Phlebology*  
Activités et effets du système de qualification des bas de compression de la Société Japonaise de Phlébologie  
Mo Makoto, Japan
- 13:45 – 14:00 *Are open-toe antithromboembolic compression stockings safe?*  
Les chaussettes de compression anti-thrombotiques pied-ouvert sont-elles sûres ?  
Didier Rastel, France
- 14:00 – 14:15 *Compliance improvement of compression therapy in patients with lymphedema*  
Amélioration de l'observance de la compression chez des patients présentant un lymphoedème  
Franz Schingale, Germany
- 14:15 – 14:30 *Compression stockings after DVT: where is the evidence?*  
Chaussettes de compression après TVP: Où sont les preuves ?  
Jan Schuren, Netherlands

- 14:30 – 14:45 *Thonic bandage: a new application technique as a first step towards « controlled » compression?*  
Bandage Thonic : une nouvelle technique d'application comme premier pas vers une compression contrôlée ?  
Pierre Gonon, France
- 14:45 – 15:00 *How to improve compliance for medical compression stockings?*  
Comment améliorer l'observance des bas de compression ?  
Thomas Stumptner, Germany
- 15:00 – 15:15 *Comparison of MCS Class 1 & 2 regarding easiness in donning - results of a eurocom-study*  
Comparaison de la facilité d'enfilage des bas de compression de classe 1 et 2- résultats d'une étude Eurocom  
Julia Götz, Germany
- 15:15 – 15:30 *Pressotherapy with adjustable high pressure gradient*  
Pressothérapie à gradient de pression élevée réglable  
Claude-Julien Cartier, France
- 15:30- 15:45 *External « tumescence » with standardized eccentric compression. Reduction by 70% of varicose volume : a new device*  
« Tumescence » externe avec une compression excentrique standardisée. Réduction de 70% du volume variqueux : un nouveau dispositif  
Vincent Crebassa, France
- 15:45- 16:15 Discussion, Conclusions

Meeting: Working Group IPC  
16:15 - 17:45